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morgens om 10 uur en 1 s middags en 
Ts avonds voortgezet 

Aanwezig: m i n i s t e r - p r e s i d e n t Den Uyl en de m i n i s t e r s 
Van Agt, Boersma, Brouwer, Van Doorn, 
Duisenberg, De Gaay Fortman, G r u i j t e r s , 
Van Kemenade, Lubbers, Pronk, Van der S t o e l , 
T r i p , V o r r i n k , V r e d e l i n g en V/esterterp 
Voorts z i j n aanwezig de s t a a t s s e c r e t a r i s s e n 
B r i n k h o r s t ( p t . 1 t/m 8 ) , De Goede ( p t . 9 ) , 
Van Hulten ( p t . 2 c ) , M e i j e r ( p t . 10c ) , Polak 
en Van der Stee ( p t . 9) 

S e c r e t a r i s :•drs.J.Middelburg 
A d j u n c t - s e c r e t a r i s : mw.P.C.M.van Benthem 

1 a. Notulen van de vergadering van 22 en 23 j u n i 1973 
U) 

De n o t u l e n worden v a s t g e s t e l d behoudens 
de w i j z i g i n g e n opgenomen i n b i j l a g e I . 

* 

1 V Notulen van de vergadering van 2 j u l i 1973 

De'notulen worden ongewijzigd v a s t g e s t e l d . 

1 c' Notulen van de vergadering van 6 j u l i 1973 

Aangehouden. 

- d*. Notulen van de vergadering van 9 j u l i 1973 

Aangehouden 
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(punt 4e) i n het centrum van de internationale dialoog staat. 
Spreker heeft de indruk dat het ook om de Oost-
West verhoudingen gaat, a l i s het n i e t uitgesloten 
dat het onderhoud de monetaire kwestie b e t r e f t . 

4 f . Vers lag Europese ruimteconferentie (Zie notulen ÏÏT7B 5 j u l i 1973, punt 5) 
Minister T r i p deelt mede dat h i j deze 

week de Europese ruimteconferentie heeft bijgewoond. 
Tijdens de conferentie i s overeenstemming bereikt 
over een f u s i e tussen ELDO en ESRO i n die z i n dat 
er een nieuwe organisatie z a l komen n l . de 
European Space Agency. Voorts'bleek dat a l l e deel
nemende landen bezig waren na t e gaan of z i j a l 
dan n i e t mee zouden doen aan het Spacelab-program
ma, de draagraket L I I I S en het Europese t e l e -
communicatiesatellietsysteem. Er waren behalve 
Nederland nog verschillende landen die geen toe
zegging konden doen. Tijdens een lunchbijeenkomst 
heeft spreker vernomen dat Groot-Brittannië n i e t 
meedoet aan het L I I I S-project; het geeft er de 
voorkeur aan een draagraket i n de VS aan t e schaf
fen. Wel z a l Groot-Brittannië meedoen aan het 
Spacelab-programma. Van Westduitse z i j d e gaf men 
toe dat het L I I I S-project n i e t a a n t r e k k e l i j k 
i s , maar het i s de p r i j s die men w i l betalen voor 
de Franse deelneming aan d i t p r o j e c t . België doet 
aan beide projecten mee voor ca. 4$. F r a n k r i j k 
z a l ruim 60'/? van de draagraket betalen en West-
Duit sland z a l i n beide projecten voor ca. 20$ 
deelnemen. De middagvergadering i s verschoven naar 
31 j u l i 1973 . Spreker heeft toegezegd dat het 
Nederlandse standpunt dan bekend zal z i j n . H i j ver
meldt nog dat Groot-Brittannië f.160 min aan de 
ruimtevaart besteedt. Nederland geeft h i e r op het 
moment f.40 min voor u i t en wanneer het aan beide 
projecten zou deelnemen komt dat op f.55 min. 
Frankrijk' besteedt twee maal zoveel als Groot-
Brittannië en West-Duit sland d r i e maal zoveel aan 
de ruimtevaart. Minister Lubbers merkt t e r aanvul
l i n g op dat de industrieën ook een substantiële 
bijdrage zullen moeten leveren. Spreker l a a t na
gaan . i n hoeverre hiervoor interesse bestaat. 
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(punt 4 f ) De m i n i s t e r - p r e s i d e n t s t e l t voor dat mimis 
t e r T r i p voor de vergadering van 20 j u l i 1973 b i i 
de raad een nota i n d i e n t inzake het Europese ruimte-
va a r t p r o gr amm a. 

De raad b e s l u i t aldus. 

4 Voorbereiding EEG-raad inzake milieuvraagstukken 
( B r i e f van de s t a a t s s e c r e t a r i s van Buitenlandse"" 
Zaken B r i n k h o r s t dd. 12 j u l i 1973, nr. 1 5 0 9 3 0 
met b i j l a g e n ) ' 

S t a a t s s e c r e t a r i s B r i n k h o r s t merkt i n de 
eerste p l a a t s op dat de stukken pas deze dag t e r 
b e s c h i k k i n g konden komen, omdat men a f h a n k e l i j k was' 
van de l a a t s t e stand van zaken en omdat pas afgelopen 
woensdag de-gezamenlijke coördinatiecommissies b i j 
een z i j n geweest. Spreker voegt h i e r a a n toe dat 
h i j i n B r u s s e l de werkwijze van de raad aan de or
de w i l s t e l l e n om met name t o t een vervroeging 
van de v o o r b e r e i d i n g van de standpunten te komen. 
H i j acht het n i e t acceptabel dat de n a t i o n a l e rege
r i n g e n v i e r dagen gelegenheid k r i j g e n hun standpunt 
te bepalen. Spreker g e e f t i n het k o r t een u i t e e n z e t 
t i n g van de stukken. Een punt i s nog de personeels
kwestie. 

M i n i s t e r Westerterp meent dat de raad kan 
instemmen met het actieprogramma. Spreker d r i n g t 
erop aan dat op het i n s t i t u t i o n e l e v l a k geen be
s l u i t e n worden aanvaard die een verdere verzwakking 
van de s t r u c t u u r van de Gemeenschappen zouden be
tekenen. 

M i n i s t e r Duisenberg h e e f t begrepen dat 
er nu n i e t meer bekend i s dan dat de r e s u l t a t e n van 
de c o n f e r e n t i e kunnen l e i d e n t o t u i t g a v e n i n het ma
teriële v l a k en t o t consequenties op personeelsge
b i e d . Spreker zou toch weï een p r i n c i p e b e s l u i t w i l l e n 
nemen dat de betrokken m i n i s t e r s op hun b e g r o t i n g 
met de. m o g e l i j k h e i d h i e r v a n rekening houden, zodat 
i n 1974 geen a d d i t i o n e l e eisen op t a f e l komen. 

M i n i s t e r V o r r i n k acht het onmogelijk om 
daarover ook maar i e t s te zeggen. De b e z e t t i n g van 
de betrokken a f d e l i n g e n i s op d i t moment marginaal; . 
een a a n t a l e x t r a - f o r m a t i e p l a a t s e n i s voor d i t doel 
op haar departement toegestaan. Een verdere toezeg
ging i s n i e t te doen zonder dat spreekster weet t o t 
welke gevolgen voor de personeelsbezetting de be
s l u i t e n i n Brussel z u l l e n l e i d e n . Z i j meent evenwel 
dat de m i n i s t e r van Financiën mag vragen dat de be
w i n d s l i e d e n geen toezegging doen zonder dat h i e r 
over opnieuw i n de m i n i s t e r r a a d i s gesproken. 


